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به ناز مقدسی| فیلم جنجالی سگ آزاری 
در آبــادان را دیده اید؟ همــان کلیپی که 
چند هفته پیش در فضای مجازی منتشــر 
شد که پسری جوان در داخل خودرو سگ 
ســفیدرنگی را اسیر دســتان قلچماقش 
کرده بود و محکم بر سرش ضربه می زد! بله 
تصاویر دردناکی بود، ســگ بی پناه آن قدر 
بر سرش کوبیده شد که چشمانش سیاهی 
رفت و حیوان آزار این نمایش عجیب، خنده 
پیروزمندانه ای تحویل لنــز دوربین داد و 

بعد.... 
همان زمان که این ویدیو در شــبکه های 
مجازی پخش شــد، کاربران اینستاگرام به 
این رفتار خشــن واکنش های زیادی نشان 
دادند و در همین حین عده ای از دوستداران 
برای دســتگیری حیــوان آزار  حیوانات 
خودشان را به آبادان رساندند تا او را تحویل 
قانون دهند. »حســین محمدی« یکی از 
کسانی که 10  سال اســت در زمینه نجات 
حیوانات آزاردیده یا آســیب دیده فعالیت 
می کند، یکی از کســانی بود که از گیلان 
راهی آبادان شــد تا با طرح شکایت از مرد 
حیوان آزار درس عبرتــی به حیوان آزاران 
آینده دهد. همان زمان بود که با پیج آقای 
محمدی آشــنا شدم و شــخصیت و رفتار 
انسانی اش باعث شــد فعالیت های او را در 
زمینه نجات حیوانــات بی پناه دنبال کنم. 
او که خود را دوستدار حیوانات می داند، نه 
حامی آنها از فرهنگ حیوان آزاری، حواشی 
نجات حیوانات آسیب دیده و نگاه ویژه اش 
به موجودات زنــده می گوید تا گفت وگویی 

خواندنی رقم بخورد.

آقای محمدی ابتــدای گفت وگو کمی از 
زندگی شــخصی تان بگویید. این که متولد 
چه سالی هستید؟ شغل اصلی تان چیست 

و اصــلا تحصیلات تان چه 
که  فعالیتی  بــا  ارتباطی 
در زمینــه حیوانات انجام 

می دهید، دارد؟
من 36  ســال دارم. شــغل 
آزاد دارم و تحصیلاتــم هــم 
هیــچ ارتبــاط معنــاداری با 
ندارد؛  حیوانات  دوســتداری 
چرا که فوق  دیپلــم نرم افزار 

کامپیوتر هستم.
 شما از واژه »دوستدار« 
کردیــد،  اســتفاده 
بیوگرافی  در  کــه  چیزی 
اینســتاگرام تان هم روی 
آن تأکید دارید و نوشته اید 
حیوانات  دوســتدار  من 

هستم نه حامی آنها.
راستش حدود یک  سال است که از اسم »حامی 
حیوانات« نفــرت دارم! اصلا اگر یــک نفر به من 
بگوید که تو حامی حیوانات هســتی انگار به من 

می گوید تو دزدی و کلاهبرداری! 
چرا؟! چه فرقی با هم دارند؟

ببینید عده ای الان در تهران و کرج یک سگ یا 
گربه گرانقیمت و نژاددار برای خودشان خریده اند 
و بعد هم اسم شان را گذاشته اند حامی حیوانات! 
اصلا ایــن واژه انــگار برای بعضی ها یک ژســت 
شــده مثل بعضی از ســلبریتی ها که کار خاصی 

هم در زمینه فرهنگ ســازی رفتار بــا حیوانات 
انجام نمی دهند؛ اما خودشــان را سفیر مهربانی 
و حامی حیوانات معرفــی می کنند تا فالوورهای 
اینستاگرام شان بالا برود؛ یا مثلا طرف دستش به 
دهانش می رسد ولی تا یک سگ و گربه مریض در 
خیابان پیدا می کند در پیج شخصی اش عکسش 
را منتشر می کند تا بگوید حامی حیوانات است و 
از مردم بــرای درمانش کمک می گیرد! یک گروه 
دیگر هستند که خودشــان می روند دست و پای 
حیوان را می شــکنند و بعد دوباره عکس منتشر 
می کنند تا به نــام حامی حیوانــات جلب توجه 
کنند. آخرین موردی که از امثال حامی حیوانات 
دیــدم در کرج بود که به دامپزشــک گفته بودند 
اگر خــرج عمل 3 میلیون تومان اســت، تو بگو 5  
میلیون تا بقیــه اش را در جیب خودمان بگذاریم! 
بنابرایــن این مســائل را که دیــدم، حس کردم 
حمایت از حیوانات ظاهرا فقط مد شــده اما دارد 
به بیراهه کشیده می شــود؛ بنابراین الان معتقدم 
من دوستدار حیوانات هستم و هر کاری که انجام 
می دهــم با همه وجودم اســت نــه حمایت های 

منفعت طلبانه.
 آقــای محمدی راســتش الان در زبان 
محــاوره واژه حامی حیوانات نســبت به 
دوستدار حیوانات، بیشتر جا افتاده است؛ 
اما با تفسیر شما از این واژه ها من هم سعی 
می کنم در طول مصاحبه مان جلوی خودم را 
بگیرم تا از واژه حامی استفاده نکنم. با این 
توضیح از ماجرای خودتان بگویید. شما چه 

فعالیتی در زمینه حیوانات انجام می دهید؟
من 12  ســال پیش ازدواج کردم و به واســطه 
همســرم با حوزه نگهــداری و نجــات حیوانات 
شهری آســیب دیده و بی پناه آشنا شدم. آن زمان 
خانواده همســرم از گربه های بیمار در خانه شان 
نگهداری می کردنــد و همین موضوع باعث تغییر 
فکری مــن در زمینه حیوانات شــد. بعدش هم 
شــروع کردم به دنبال کردن ماجرا و ویدیوهایی 
با مضمون کمک بــه حیوانات 
بیمار و آزاردیده را در اینترنت 
می دیدم و همین شد که متأثر 
شدم و تحت  تأثیر قرار گرفتم. 
بنابراین الان 10  ســال اســت 
که به گربه ها و ســگ هایی که 
بیمار و سرگردان و آسیب دیده 
هســتند، کمک می کنیم تا به 

زندگی عادی شان برگردند.
 مشــخصا چــه کمکی 
می کنیــد؟ یعنی حیوانات 
را می برید و در خانه تان از 

آنها نگهداری می کنید؟
اوایــل چنــد گربه و ســگ 
مریــض را به خانه مــان بردیم 
اما فضای ایــن کار خیلی برای 
مــا باز نبــود و همســایه ها به 
این موضــوع اعتراض می کردند. امــا از آن جا که 
وقتی نیت انســان کمک کردن به یــک موجود 
زنده باشــد، کم کم فضای کار هم بــرای او ایجاد 
می شــود؛ بنابراین بعد از مدتی با مشقات زیاد و 
کمک عــده ای از مردم که کار و نیــت ما را دیده 
بودند، توانستیم محل مخصوصی برای نگهداری 
از آنها خارج از شــهر پیدا کنیم. بعد هم اسم این 
محل ها را شفاخانه گذاشتیم تا منظور از فعالیت 
ما به حیوانات مشخص باشد. در طول این سال ها 
هم چندین شفاخانه تأســیس کردیم که آخرین 

آنهــا را در زمینی که خودمان از قدیم داشــتیم، 
راه اندازی کردیم و نامش را شفاخانه سزار گیلان 

گذاشته ایم.
 خودتــان حیوانــات بیمــار را درمان 
می کنید یا از دامپزشک استفاده   می کنید؟

ببینید هر چند در طول این سال ها تجربه های 
زیــادی برای درمــان حیوانات پیدا کــرده ام اما 
به طبع بــرای درمان جدی و یا عمــل جراحی از 

دامپزشک استفاده می کنیم. 
 به چه نــوع حیواناتی بیشــتر کمک 

می کنید؟ 
هدف ما حیوانات شهری است. اولویت های اول 
ما گربه و سگ اســت؛ اما اگر امکان و تجهیزاتش 
را داشته باشیم، به اسب های بیمار یا آنهایی که بر 
اثر تصادف دست و پای شان می شکند هم کمک 

کرده ایم.
 ســگ ها و گربه های بیمــار و مریض و 
نیازمند کمــک و درمــان را از کجا پیدا 

می کنید؟
وقتی در یک خــط و خیال می افتی، ناخودآگاه 
در راســتای فکرتان چشــم تان هم همان چیزها 
را در اطرافش دنبال می کنــد؛ مثلا یک صاحب 
کبابی تا گاو و گوســفند می بیند یاد گوشــت و 
کباب می افتد یا یک نمایشــگاه دار ماشــین در 
خیابان چشــمش به دنبــال مدل ماشــین ها و 
قیمت شــان اســت. من هم وقتی با ماشــین در 
خیابــان می چرخم ناخودآگاه چشــمم حیوانات 
شــهری بی پناه، گرسنه یا آســیب دیده را دنبال 
می کند و پیدای شان می کنم. از طرف دیگر الان 
فضای مجازی هم به کمک ما آمده و از این طریق 
هم برخی از حیوانات را شناســایی می کنیم و اگر 
بتوانیم آنها را می گیریم و به شفاخانه می آوریم تا 

درمان شوند.
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 حسین محمدی، »موسس شفاخانه سزار«  از کمک رسانی به گربه ها، سگ ها و اسب های بیمار و تاسیس دهکده ای برای حیوانات می گوید

مردیکهحیوانآزارهاراتحویلقانونمیدهد
 حمایت از حیوانات ظاهرا فقط مد شده اما دارد به بیراهه کشیده می شود

 اولین بار یک فیلم حیوان آزاری در آستارا بود که از طریق من و دوستانم در فضای مجازی منتشر  و با کمک نیروی انتظامی منجر به دستگیری عوامل شد 

الان در تهران و کرج یک سگ 
یا گربه گران قیمت و نژاد دار 

برای خودشان خریده اند و بعد 
هم اسم شان را گذاشته اند 

حامی حیوانات! اصلا این واژه 
انگار برای بعضی ها یک ژست 
شده  مثل بعضی از سلبریتی 
ها که کار خاصی هم در زمینه 

فرهنگ سازی رفتار با حیوانات 
انجام نمی دهند اما خودشان را 
سفیر مهربانی و حامی حیوانات 
معرفی می کنند تا فالوورهای 

اینستاگرام شان بالا برود

 برگردیم سر موضوع شفاخانه حیوانات. 
شفاخانه البته واژه جالبی است. فکر می کنم 
برای مردم این نام بیشتر یادآور بیمارستان 
مختص به انسان ها باشد. اما شفاخانه شما 
مخصوص حیوانات بیمار است. تجهیزات 
و امکاناتی که در شــفاخانه تان دارید چه 

چیزهایی است؟
ما کلینیک ها و اماکن مخصــوص نگهداری 
حیوانات را در اینترنت جســت وجو و براساس 
استانداردهایی که در کشورهای خارجی وجود 
دارد، این شــفاخانه را طراحی کردیم. بنابراین 
اتاقک های اســتاندارد مخصوص انواع حیوانات 
ساختیم و حتی سیســتم تهویه و نوع وان های 
شست وشوی حیوانات هم مطابق با استاندارد های 
این نــوع مکان ها طراحی شــد. در ضمن اغلب 
محل های نگهداری از حیوانات بیمار در کشــور 
نام شان پانســیون و کلینیک است و معمولا هم 
حیواناتی در آنها نگهداری می شوند که صاحبی 
دارند و آنهــا را به آن جا می برند. چند وقت پیش 
به تهران رفتم و از چند تا از این پانسیون ها بازدید 
کردم و دیدم که اصلا مکان شان شبیه شفاخانه ای 
که من خودم درست کردم، نیست. مثلا حیوانات 
را در قفس های آهنی که روی هم چیده شــده 
بود، نگهداری می کردنــد در صورتی که ما برای 

حیوانات مان اتاقک طراحی کرده ایم.
 با این تفاسیر، شــما هزینه زیادی هم 
متحمل شده اید. راستش در دوره و زمانه ای 
که اکثریــت مردم به فکــر منبع درآمد 
و کاهش هزینه های شــان هستند، باور 
این که یک نفر برای تأسیس شفاخانه ای 
برای حیوانــات بی پناه و آســیب دیده 
سرمایه گذاری کند سخت به نظر می رسد. 
می خواهم بدانم این کار برای شما سود دارد 
یا حداقل در زمینه تأمین هزینه های تان از 

کسانی کمک می گیرید؟
اوایل خودم هزینه ها را پرداخت می کردم، اما 
الان مردم هم به ما کمک می کنند. انسان هایی 
هستند که دوســت دارند در این زمینه کار خیر 
انجام دهند اما نه فرصتش را دارند نه امکاناتش را، 
به همین دلیل برای هزینه ها به ما کمک می کنند. 
ببینید من در طول این سال ها فهمیدم که وقتی 
برای یک کار خیر اقدام می کنی، قانون طبیعت 
تنهایت نمی گذارد و خودبه خود مشــکلات هم 
حل می شود. بنابراین این اتفاق برای ما هم افتاد و 
طبیعت این زنجیر را به هم متصل کرد تا هزینه ها 

تأمین شود.
 بعد از این که حیواناتی مثل ســگ یا 
گربه طول درمان شــان را طی می کنند و 
بهبودی شــان را به دست می آورند با آنها 
چه کار می کنید؟ یعنی باز هم همان جا در 
شفاخانه می مانند یا به طبیعت برمی گردند.

بســتگی به بیماری و شــرایط حیوان دارد. 
آنهایی که فلج هستند یا دست و پا ندارند بیشتر 
پیش خودمــان می مانند. امــا به هرحال به این 
دلیل که فعلا مکان ما ظرفیت مشخصی دارد و 
بالطبع نمی توانیم هر حیوانی را بیاوریم و وقتی 
که بهبود پیدا کرد باز هم نگهش داریم، بنابراین 
طبیعتا بایــد جای این حیــوان را با یک حیوان 
بیمار عوض کنیــم. در این شــرایط حیوانات 
بهبودیافتــه گاهی به عــده ای از مــردم که به 

حیوانات علاقه واقعی دارند و برای شــان نژاددار 
بودن حیوان اولویت نیســت، واگذار می شوند. 
از طرف دیگر ما محله ها و مناطــق امنی را که 
در آن جا حیوان آزاری وجود ندارد، شناســایی 
کرده ایم و گاهی اوقات بعد از سپری شدن دوران 
 نقاهت گربه ها یا ســگ ها آنها را در این محله ها

 رهاسازی می کنیم.

 آقای محمدی! کسانی حتی کمک به 
حیوانات را دوست دارند، اما وقتی حیوان 
مریضــی را می بینند بــه دلیل موضوع 
بیماری های مشترک بین انسان و حیوان 
خودشان را کنار می کشند. شما تا به حال 

از حیوانات    بیماری نگرفته اید؟
من اولین ســگی را که به خانه مان بردم دچار 
بیماری پوســتی بــود، اما بدون دســتکش و 
تجهیزات او را لمس کــردم، بغل گرفتم و بعد 
هم به خانه بردم. برای درمانش از دامپزشــک 
کمک گرفتیم. در طول این سال ها هم با انواع و 
اقسام حیوانات بیمار برخورد کرده ام و هیچ وقت 
هم بیماری آنها به من سرایت نکرده است. اما در 
باور عمومی وقتی عده ای با یک سگ بیمار روبه رو 
می شوند، اولین فکری که به ذهن شان می رسد 
این است که  هاری گرفته است. اما واقعیت این 
است که دیگر  هاری در ایران وجود ندارد! یا ما در 
این چند سال این بیماری را در سگ ها ندیده ایم. 
ضمن این که فرضا اگر سگی  هار هم باشد، ظرف 
6 تا 7 روز می میرد. بیماری های پوســتی هم به 

انسان سرایت نمی کند.
  اما بیماری پوســتی خطرناکی به نام 
»لیشــمانیوز« وجود دارد که می گویند 
ممکن است از حیوان به انسان سرایت کند.

این بیماری از راه نیش زدن پشــه های خاکی 
به حیوانات منتقل می شــود. آن موقع حیوان 
مریض می شــود، امــا آن طور نیســت که این 
بیماری خیلی راحت از طریق حیوان مبتلا هم 
به انسان ســرایت کند، چرا که این بیماری از راه 
خونی به بدن منتقل می شود؛ مثلا دست انسان 
یک زخم باز داشــته باشد و بعد با همان زخم به 
حیوان مبتلا دســت بزند که خب، طبیعتا در 
این شرایط کســی چنین کاری را نمی کند. به 
هر حال، فکر می کنم اگر کســانی قصد کمک 
بــه حیوانات را دارند بد نیســت کــه اطلاعات 
دقیقی از موضوعات مختلف و بیماری های بین 
حیوان و انسان کســب و راه حلش را پیدا کنند، 

 نه این کــه کاری که از دست شــان برمی آید را 
انجام   ندهند.

 بحثی که همیشه در حرف ها، کامنت ها 
و واکنش های مردم نسبت به کسانی که از 
سگ ها و گربه های بیمار نگهداری می کنند، 
مطرح می شــود این است وقتی این همه 
انسان نیازمند، فقیر و کودک بی سرپناه در 
کشور است، چه دلیلی دارد یک عده بروند 

و پول شان را صرف نجات حیوانات  کنند ! 
برای طرز فکر این افراد یک جواب ساده دارم. 
صدها پرورشگاه، بهزیستی، کمیته امداد، صندوق 
صدقات، بیمارستان و جشن های نیکوکاری برای 
انسان ها در کشور وجود دارد، حالا اگر 10 مکان 
هم برای کمک به حیوانات تأسیس شود یا یک 
نفر یک بار در عمرش به یک حیوان نیازمند هم 
کمک کند به کجا برمی خورد؟! بعد هم شــما 
مطمئن باشید تمام کسانی که می گویند این همه 
انسان نیازمند وجود دارد چرا باید به یک حیوان 
کمک کنیم، نه به انســان کمک می کنند نه به 
هیچ موجود زنده دیگری! من معتقدم کسی که 
انسانیت داشته باشد هرگز برای کمک کردن به 
یک موجود زنده مثل حیوانات معترض نمی شود. 

مهربانی، مهربانی است چه فرقی می کند به چه 
نوع موجود زنده ای می توانیم کمک کنیم؟!

 تا کجا می خواهید ایــن کار و این راه را
 ادامه دهید؟

ما از چند  سال پیش برنامه ریزی کرده بودیم 
که  ســال 96 شفاخانه ســزار گیلان را تأسیس 
کنیم که به هدف مان رســیدیم و  سال گذشته 
این اتفاق افتاد. همان زمان تصمیم گرفتیم  سال 
آینده یعنی  سال 97 که اتفاقا  سال سگ هم است، 
دهکده ای مخصوص حیوانات تأســیس کنیم. 
دهکده ای که در آن انواع و اقسام حیوانات بدون 
هیچ آزاری از سوی انسان ها در کنار هم زندگی 
کنند. بنابراین الان تنها هدف من که اگر اتفاق 
بیفتد تا آخر عمرم هم کفایت می کند، راه اندازی 
یک دهکده چند هکتاری خارج از شــهر برای 
همه حیوانات شــهری بی سرپناه است که البته 
اســتارت کار را هم زده ایم و امیدوارم با کمک و 
حمایت مردم و مسئولان تا آخر امسال این مکان 

راه اندازی شود.

  الان 10 سال است که به گربه ها 
و سگ هایی که بیمار و سرگردان و 

آسیب دیده هستند کمک می کنیم تا به 
زندگی عادی شان برگردند.

  بعد از مدتی با مشقات زیاد و 
کمک عده ای از مردم توانستیم محل 
مخصوصی برای نگهداری از حیوانات 

پیدا کنیم و اسم این محل را »شفاخانه« 
گذاشتیم تا منظور از فعالیت ما به 

حیوانات مشخص باشد.

  اولویت های اول ما گربه و سگ است 
اما اگر امکان و تجهیزاتش را داشته 

باشیم به اسب های بیمار یا آنهایی که بر 
اثر تصادف دست و پای شان می شکند  

هم کمک کرده ایم.

  ما حیوان آزاری میناب، دماوند و 
چند تایی هم در استان گیلان را داشتیم 
که آنها را رسانه ای کردیم و منجر به 

دستگیری عواملش شد.

  با کمک دادستانی آبادان و نیروی 
 انتظامی ابتدا یک نفر از عوامل

 حیوان آزاری آبادان دستگیر شدند 

  ما کلینیک ها و اماکن مخصوص 
 نگهداری حیوانات را در اینترنت 
جست و جو کردیم و براساس 

استانداردهایی که در کشورهای 
خارجی وجود دارد، »شفاخانه« را 

طراحی کردیم

  من در طول این سال ها فهمیدم که 
وقتی برای یک کار خیر اقدام می کنی 
قانون طبیعت تنهایت نمی گذارد و خود 

به خود مشکلات هم حل می شود.

آقای محمدی بحــث فضای مجازی پیش آمد. 
فضایی که هم روی شــما تأثیر گذاشت و هم نوع 
فعالیت تان را به مردم معرفی کرد. به خصوص بعد 
از سگ آزاری آبادان که شما حتی به خاطرش تا 
آن جا هم رفتید تا مرد سگ آزار را تحویل قانون 
دهید و در کنارش هم آن ســگ را پیدا کردید و برای مراقبت 
او را با خودتان به شــفاخانه تان آوردید. این اولین بار بود که به 

حیوان آزارها واکنش نشان دادید؟
ببینید الان چند ســالی اســت که فیلم های مختلفی از حیوان آزاری 
در فضای مجازی منتشر می شــود. بنابراین این اولین باری نبود که به 
حیوان آزار ها واکنش نشــان دادم. اولین بار یک فیلــم حیوان آزاری در 
آســتارا بود که از طریق من و دوســتانم در فضای مجازی منتشر شد 
تا عامل اصلی آن دســتگیر شــود. بنابراین نیروی انتظامی وقتی این 
واکنش های رســانه ای مردم را دید، وارد عمل شــد و خیلی خوب هم 
دستگیرش کردند. بعد از آن ما حیوان آزاری میناب، دماوند و چند تایی 
هم در اســتان گیلان را داشتیم که آنها را رســانه ای کردیم و منجر به 

دستگیری عواملش شد.
 ظاهرا هفته گذشته حیوان آزار آبادان که  متواری شده  بود 

هم دستگیر شد.
بله؛ همان موقع که ما رفتیم آن جا دادســتان آبادان هم با ما همکاری 
کرد و حکم جلبش صادر شد. اداره آگاهی وارد عمل شد اما فعلا یک نفر 
از آنها دستگیر شده و یک نفر دیگر متواری شــده است؛ اما به  هر حال 

این پرونده هنوز باز بود و چند روز پیش فرد متواری هم دستگیر شد. 
 شما که ســال ها با انواع و اقســام حیوان آزاری ها برخورد 
داشته اید و جنس این نوع رفتار عجیب را در انسان ها از نزدیک 
لمس کرده اید، فکر می کنید چــرا این اتفاق می افتد؟ منظورم 

این است اصلا چه اتفاقی در ذهن یا تربیت یک عده می افتد که 
حاضر می شوند یک موجود زنده را مورد آزار قرار دهند؟

ببینید حیوان آزار شــدن نیاز بــه تربیت ندارد، بنابرایــن باید بگویم 
عده ای که ایــن کار را کرده یا می کننــد اتفاقا تربیت نشــده اند. اصلا 
حیوان آزاری در وجود عده ای از همان کودکی خودش را نشان می دهد، 
از همان زمانی که سنگ زدن به پرندگان و کندن بال جوجه ماشینی و 
شلیک تفنگ بادی به گربه ها برای کودک تبدیل به بازی و لذت بردن از 
آن می شود. یا مثلا دربرخی مناطق بچه ها از همان کودکی با شکار آشنا 
می شــوند یا از کودکی جنگ گاو و خروس را می بینند و همین می شود 
که در ذهن عده ای می ماند و وقتی هم بزرگ می شــوند انگار قبح ماجرا 
برایشان ریخته شــده و همین عده هم ممکن است یا شکارچی شوند یا 

حیوان آزار. 

دهکده ای برای حیوانات

تمام کسانی که می گویند 
این همه انسان نیازمند وجود 
دارد چرا باید به یک حیوان 

کمک کنیم، نه به انسان کمک 
می کنند نه به هیچ موجود زنده 
دیگری! من معتقدم کسی که 
انسانیت داشته باشد هرگز 

برای کمک کردن به یک موجود 
زنده مثل حیوانات معترض 
نمی شود. مهربانی، مهربانی 
است چه فرقی می کند به چه 
نوع موجود زنده ای می توانیم 

کمک کنیم؟!

دستگیری سگ آزار جنجالی


